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Člověk má teď deficit  
větru v plachtách
STRANY 8–9

Petr 
Vondráček

mostecko / ústecko / teplicko / děčínsko / litoměřicko / chomutovsko / lounsko a žatecko

Zprávy
V Chanově vyroste  
modulové bydlení 
STRANA 5

Téma
Spory o trasu 
rychlodráhy nekončí
STRANA 7
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Nenechte si ujít návštěvu velkorysého daru 
městského radního Augusta Wenschuba, který 
se rozhodl, že ke svým šedesátinám a odchodu 
do důchodu vybuduje rozhlednu, kterou poté 
věnoval darem rumburské sekci Horského spolku 
pro nejsevernější Čechy. Slavnostní otevření 
rozhledny, jejíž výstavba trvala necelých deset 
měsíců, se konalo 27. září 1896 a po svém zakladateli nesla dlouho jméno 
Augustova věž. Rozhledna, vysoká 15 metrů, byla postavena na kopci Dýmník 
a její nadmořská výška je 515 metrů. Za dobrého počasí jsou z rozhledny vidět 
Dolní Křečany a Jiříkov, německý Kottmar, Rumburk, varnsdorfský Špičák, Lužické 
hory, Ještěd, Vlčí hora a další vrchy. Z Rumburku se na Dýmník dostanete po 
žluté značce kolem koupaliště a po silničce až k restauraci na Dýmníku. Od 
restaurace je to k rozhledně asi sto metrů po modré značce. Rozhledna je stále 
volně přístupná. Kopec Dýmník je sopečného původu, celý vrch tvoří čedič, 
o čemž se můžete přesvědčit u rozhledny, kde najdete známé „varhany“.

A U G U S T O V A  V Ě Ž

Národní přírodní památka Bílé stráně 
u Litoměřic v CHKO České středohoří 
je převážně západním směrem 
orientovaná opuková stráň na levém 
břehu v údolí Pokratického potoka. 
Chráněné území má celkovou rozlohu 
3,24 ha a nachází se v nadmořské 
výšce 286 až 335 metrů nad 
mořem na severním okraji města 
Litoměřice, místní část Pokratice. Chráněné území zde bylo vyhlášeno již 
roku 1954 s tím, že jeho část byla chráněna již od roku 1929, jedná se tak 
o jednu z nejstarších chráněných lokalit v severních Čechách. Svůj název 
území dostalo od barvy místní půdy, která je obohacena erodovaným 
geologickým podkladem, který je tvořen druhohorními slínitými vápenci – 
tzv. zvonivou opukou. Svah údolí je přirozeně denudovaný a erodovaný, 
několikrát zde došlo k menším sesuvům půdy a opakované sukcesi svahu. 
Celá stráň je velmi teplá. Nalézá se zde velmi pestrá směsice xerotermních 
bylinných společenstev s výskytem mnoha vzácných a ohrožených druhů 
teplomilných a suchomilných rostlin a živočichů. Je připravováno rozšíření 
chráněného území až na celkovou rozlohu 12 ha.

Vydejte se na procházku kolem hradu 
Hasištejn. Rozkládá se na skalnatém 
ostrohu nad údolím Prunéřovského 
potoka. Je jedním z nejstarších hradů 
severozápadních Čech. Mohutná 
gotická stavba byla vystavěna na 
přelomu 13. a 14. století pro krále Jana 
Lucemburského a hrad byl rodištěm 
a sídlem významného aristokrata a humanisty Bohuslava Hasištejnského 
z Lobkovic. Za normálních okolností je zde otevřena restaurace 
a rozhledna. Koná se zde i řada kulturních akcí. Nic vám ale nebrání se 
k památce vydat i tak a užívat si výlet do přírody. 

Nedaleko městské části Ústí nad Labem 
najdete Kozí vrch (379 m n. m.). Je součástí 
stejnojmenné přírodní rezervace a je 
významnou krajinnou dominantou Labského 
údolí – vyskytuje se zde celá řada vzácných 
květin i živočichů. Skalní plošina na vrcholu 
není porostlá stromy, a tak je odsud hezký 
panoramatický výhled do údolí řeky Labe, na Bukovou horu nebo na Ústí 
nad Labem. Na vrchol vystoupáte po vyznačené turistické stezce. Odbočka 
je ze zelené trasy z Neštědic do Neštěmic. 

Až to bude možné, tak si zajeďte 
k vodní nádrži Fláje. Nachází 
se v Krušných horách přibližně 
30 km od města Mostu nedaleko 
státní hranice se Saskem. Toto 
vodní dílo je díky unikátnímu 
technickému řešení kulturní 
památkou České republiky 
a těší se velkému zájmu z řad 
návštěvníků regionu. Přehrada 
je jedinou betonovou, pilířovou 
(uvnitř dutou) v Česku. Dostanete se tam autobusem z Litvínova, zastávka 
Český Jiřetín, Fláje, přehrada. 

B Í L É  S T R Á N Ě 

J E D E N  Z   N E J S T A R Š Í C H  H R A D Ů 

K O Z Í  V R C H 

V O D N Í  N Á D R Ž  V   H O R Á C H

Děkanský kostel Nanebevzetí Panny 
Marie v Mostě tvoří středobod areálu 
na severním okraji města. V roce 
1975 se tato unikátní památka „dala 
do pohybu“ po kolejích a ocitla se na 
svém současném místě, překonaná 
vzdálenost čítala přes 841 metrů. 
Dodnes se jedná o výjimečný 
technologický počin zapsaný 
v Guinnessově zlaté knize rekordů. Kostel byl takto zachráněn před zničením, 
které kvůli těžbě uhlí potkalo většinu staveb ve starém Mostě. Kostel je za 
normálních okolností přístupný veřejnosti. Až to bude možné, určitě si zajděte 
i dovnitř. Krásná vnitřní výzdoba a precizní architektonické pojetí prostoru 
ohromí každého návštěvníka. Silný zážitek znásobí zhlédnutí autentického videa 
o stěhování této neobyčejné památky. Věž pak nabízí krásný výhled do okolí.

P Ř E S U N U T Ý  K O S T E L 

V Panenském Týnci naleznete klášter klarisek, který byl 
postaven do roku 1280 jako třetí františkánský klášter 
v Čechách. Nedostavěný chrám je často vyhledáván 
pro svatební obřady – toto torzo kostela se řadí svou 
uměleckou hodnotou k nejdokonalejším památkám České 
republiky. Kostel sv. Jiří byl z původního malého kostelíka 
přestavěn a barokně přistavěn v době po roce 1722 a dále 
upraven v roce 1904. U východní strany kostela sv. Jiří stojí 
kaple sv. Jana Nepomuckého – její původ není znám.

Jedním z nejoblíbenějších vyhlídkových míst Děčína je Kvádrberk na Stoličné 
hoře. Nabízí z výšky 289 metrů n. m. pohled na město a řeku Labe vinoucí se 
kaňonem. Obelisk umístěný na vyhlídkové plošině připomíná výročí stříbrné 
svatby Františka Josefa I. a císařovny Sissi v roce 1879.

V Y H L Í D K O V Ý  K V Á D R B E R K 

Chatová osada Jachta u Máchova jezera
Levné ubytování s polopenzí 
v chatkách se sociálním zařízením.

www.JachtaMachovoJezero.cz•www.CtyrlistekMachovoJezero.cz•tel.: 604 809 688

IDEÁLNÍ PRO RODINNOU DOVOLENOU
trampolína • minigolf • dětské hřiště atd.
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T O R Z O  K O S T E L A 

Nedaleko Lovosic nad osadou Režný Újezd najdete 
unikátní znělcovou kupu Boreč s nadmořskou výškou 
446 m. Díky specicfickým geologickým podmínkám 
stoupá v zimě z vrcholu hory pára, což z ní za mrazivého 
počasí činí jeden z nejlákavějších turistických cílů 
v širokém okolí. Poprvé byl tento úkaz zdokumentován 
a popsán v roce 1833, kdy byl považován za projev 
sopečné exhalace. Správné vysvětlení přinesl roku 1881 pražský univerzitní 
profesor Jan Krejčí. Stejně jako okolní kuželovité kopce vděčí i vrch Boreč za 
svůj vznik vulkanickým pochodům. Pára stoupající z jeho vrcholu však s aktivní 
sopečnou činností nesouvisí. Určitou spojitost s vulkanismem můžeme shledat 
pouze v geologickém původu hory. 

V Ý L E T  N A  B O R E Č 
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Na Mariinu vyhlídku se vrátil altán

Zahraniční i české 
štáby natáčí v regionu

b ř e z e n / d u b e n  2 0 2 1

Děčínsko – Správa Národního 
parku České Švýcarsko dopra-
vila na Mariinu vyhlídku nový 
altán. Dřevěný altán na vrchol 
vynesl vrtulník. Kvůli hnízdění 
sokolů stěhovavých musela celá 
akce proběhnout velmi rychle. 
V okolí Mariiny vyhlídky je totiž 
několik míst, kde se pravidel-
ně usazují. Trvanlivější ocelová 
konstrukce nového altánu váží 
několik tun a je obložená dřevě-
nými prvky. Vzhledově se nový 
altán přiblížil tomu původní-
mu z roku 1856. Původní altán 

Grafika: Projekční ateliér FORWOOD

zmizel kvůli špatnému technic-
kému stavu z Mariiny vyhlídky 
loni v létě.  gz

Ústecký kraj – Filmaři se opět ve 
velkém začínají vracet do Ús-
teckého kraje. „Jsme rádi, že se 
přes veškerá omezení filmové 
štáby do kraje vrací a v této 
nelehké době prostřednictvím 
natáčení povzbuzují místní 
ekonomiku,“ uvedl náměstek 
hejtmana Jiří Řehák.

V regionu se tak pohybu-
jí především zahraniční štá-
by. Natáčela se zde třetí řada 
německého seriálu Ponor-
ka nebo nová adaptace Re-
marqueova románu Na západ-
ní frontě klid. Do Litoměřic, 
na zámky Ploskovice a Li-
bochovice, zavítala německá 
pohádka Trpasličí nos. Připra-
vuje se i projekt britské pro-
dukce s názvem Extinction. 
Natáčet se bude především 
v Mostě, Litoměřicích, Žatci 
a Postoloprtech.

Na jaře by se měly vracet 
i tuzemské štáby. „V Ústí pro-
běhne natáčení psychologic-
kého dramatu Oběť, debut 
cenami ověnčeného režiséra 
Michala Blaška. Do krajského 
města zamíří i štáb režiséra 
Petera Bebjaka, který je čer-
stvým držitelem Českého lva 
za nejlepší televizní minisérii 
Herec a jehož nejnovější film, 
drama Zpráva, za Slovensko 

usiloval o nominaci na Osca-
ra pro nejlepší zahraniční 
film letošního roku. Od polo-
viny dubna začne natáčet na 
ústeckých lokacích thriller 
Stínohra,“ popisuje Barbora 
Hyšková z Filmové kanceláře 
Ústeckého kraje. 

Na podzim by se měl do kra-
je vrátit i štáb režiséra Dana 
Svátka, který chce zfilmovat 
další knihu Josefa Formánka 
Dvě slova jako klíč a navá-
zat tak na úspěch předchozí-
ho snímku Úsměvy smutných 
mužů. „Ve filmu, jehož někte-
ré dějové linie volně navazují 
na úspěšný film, budou hrát 
mimo jiné David Švehlík, Jaro-
slav Dušek, Marika Šoposká 
či legenda světového filmu, 
polský herec Daniel Olbrych-
ski,“ uzavírá Hyšková.  gz

David Švehlík bude na podzim točit film 
Dvě slova jako klíč. Foto: kuuk

Miroslava Poskočilová 
48 let, ředitelka 
zámku Děčín  
Nejvíce se těšíme na 
návštěvníky zámeckých 

prohlídek a zahrady plné výletníků 
obdivující jejich krásu a naše pávy. 
Návštěvníci dotvářejí atmosféru 
oživlé památky a připomínají život 
v dobách rozkvětu těchto velkolepých 
staveb. Konkrétně se těšíme i na 
malé návštěvníky a rodiny, pro které 
máme připravené dobrodružné hry 
v zahradách, prohlídky s komtesou 
nebo únikovou hru.

Michal Soukup  
44 let, muzejník 
Most  
Především se těším na 
obnovení návštěvnic-

kého provozu, včetně jednodenních 
akcí pro veřejnost, přednášek, 
terénních vycházek a dalších aktivit, 
které společně dávají naší práci tu 
správnou "jiskru". Co se týče osob-
ního života, tak tam je na prvním 
místě návrat synů do školy, už jim to 
strašně moc chybí. A dcerka by letos 
na podzim měla nastoupit do školky, 
tak pevně doufám, že to vyjde. Spolu 
s tím na roveň je to samozřejmě 
obnovení kontaktů.

Lukáš Vlček  
28 let, vedoucí kom-
postárny Kadaň 
Nejvíce se těším, až 
se budu moci projít po 

obchodech s oblečením a obuví. Mám 
i nějaké vouchery do wellness atd., 
tak je snad brzy využiji. 

Alena Krůtová  
53 let, obchodnice 
Ústí nad Labem  
Asi jako hlavní bude 
klidná návštěva starší 

generace v rodině. Také budu muset 
vyrazit na nákupy. Oblečení a boty 
nevydrží věčně. Doufám, že děti už 
půjdou brzo do školy. Obávám se ale, 
že učivo už nedoženou. 

Zdeněk Lhoták  
62 let, důchodce  
Děčín  
Potřebuji už zmizet 
z ČR. Takže můj hlavní 

sen a plán je s manželkou vyrazit 
někam do zahraničí na túru a na 
prodloužený víkend do nějakého 
hezkého velkoměsta. 

Pavel Kuchynka 
47 let, manažer  
Chuderov 
Na výlet s obědem 
v naší oblíbené restau-

raci a na pivo s kamarádem. 

Roman Dietz 
56 let, ředitel  
filharmonie 
Teplice 
Jako ředitel Severočes-

ké filharmonie Teplice se samozřejmě 
nejvíce těším na naše posluchače. 
Chybí nám kontakt s publikem, živou 
reakci návštěvníků nenahradí žádný 
jiný způsob provedení koncertů. Věřím, 
že i návštěvníci se těší na nás a pevně 
doufám, že strach z nakažení neovlivní 
návštěvnost. 

Hana Marxová 
43 let, pracovnice 
sázkové kanceláře 
Lovosice 
Určitě už se nemohu 

dočkat, až budu zase moct navštívit 
rodiče. Poslední dobou jsem za nimi 
raději nejezdila. A nyní to ani nejde. 

Hanka Eliášová 
28 let, ekonomka 
Louny 
Je to opravdu divná 
doba a já se jen těším, 

až budu mít zpět osobní svobodu. Už 
pak tak nějak jedno k čemu. 

Hanka Holíková 
47 let, pracovnice ČD 
Kadaň 
Chci si zajít do divadla. 
To je má velká záliba 

a docela bez ní trpím. Jsou samozřejmě 
horší věci, ale bez kultury se nedá žít. 

Petr Karlíček 
38 let, ředitel archivu  
Ústí nad Labem 
Nejvíc? Těším se, až budu 
moct konečně navštívit 

rodiče v nejzápadnějším okresem kraje, 
který byl jistým politikem nedávno ozna-
čen za „historicky nejhorší ve všem“.

Na co se těšíte nejvíce, až se rozvolní opatření? 

A N K E T A
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Vlaky se na Kozí dráhu vrátí letosKraj má nového 
koordinátora očkování

Ústecký kraj – Dobrá zpráva, ob-
líbená Kozí dráha ožije. Na trať 
mezi Děčínem a Telnicí na Ús-
tecku by se mohly už letos vrátit 
vlaky. S obnovením trati i pro 
jen turistický provoz souhlasila 
Správa železnic, která až dosud 
požadovala od kraje objednávku 
osobní dopravy. 

„Kozí dráha má velmi blízko 
ke spuštění. Správa železnic 
změnila názor. Pokud kraj ob-
jedná dopravu, byť i jen turistic-
kou, tedy ne pravidelnou, tak je 
ochotna část Kozí dráhy ještě 
letos zprovoznit. Je však otázka, 
jestli se tak s ohledem na situ-
aci v souvislosti s koronavirem 
stane. Každopádně příští rok 
začnou vlaky na trati jezdit,“ 
řekl náměstek hejtmana Jiří Ře-
hák, který o oživení Kozí dráhy 
dlouhodobě usiluje. K letošním 
stopadesátinám Kozí dráhy je to 
pěkný dárek.

Mezi Děčínem a Telnicí by 
vlaky během víkendů a svátků 
mohly podle Řeháka jezdit od 
července. Do budoucna by lin-
ky mohly být v provozu i v zimě, 
protože u Telnice je lyžařské 
středisko. Během několika let 
by mohla být obnovena celá pů-
vodní trasa z Děčína až do Ol-
dřichova u Duchcova. Z Krup-
ky do Oldřichova by mohlo jít 
i o pravidelnou dopravu, pro 
jízdy do školy či práce. Navíc 
Krupka je součástí regionu Er-
zgebirge/Krušnohoří, zapsané-
ho v UNESCO. „Rádi bychom 

Krupku, kde bude hornické 
muzeum, propojili s dalšími ob-
lastmi, a i tímto způsobem při-
spěli k revitalizaci kraje,“ dodal 
Řehák. Náklady na obnovu tra-
ti bude hradit Správa železnic, 
kraj zaplatí dopravu. Nyní na 
dráhu poptává dopravce. 

Obce kolem Kozí dráhy ob-
novení provozu vítají. „Do bu-
doucna chceme, aby se zřídila 
zastávka Proboštov-Přítkov, a to 
u přejezdu na silnici spojují-
cí obě místní části, kde je nově 
vybudovaný chodník s cyklo-
stezkou,“ říká místostarosta 
Proboštova na Teplicku Roman 
Nešetřil.

Na Kozí dráze skončil pravi-
delný provoz v prosinci 2007. 
Krajský úřad přestal objedná-
vat spoje, aby nemusel Českým 
drahám dorovnávat ztrátu. Na-
posledy se po dráze víkendový 
spoj projel v roce 2015.  gz

Ústecký kraj – Očkování Ústecké-
ho kraje bude nově koordinovat 
vedoucí krajského odboru zdra-
votnictví Petr Severa. Dosavadní 
krajský koordinátor Aleš Cho-
dacki opustil tuto funkci z vlast-
ního rozhodnutí a bude nadále 
působit jako ředitel ústecké Ma-
sarykovy nemocnice.  gz

Zahrada Čech ruší 
všechny jarní akce
Litoměřice – Kvůli pandemii ko-
ronaviru byla zrušena celá jar-
ní sezóna Zahrady Čech. Pro-
dejní výstava Tržnice Zahrady 
Čech se tak v naplánovaném 
termínu od 7. do 11. dubna ne-
uskuteční. „Máme připravený 
náhradní termín pro případ, 
že by se situace v nejbližších 
dnech začala velmi výrazným 
způsobem zlepšovat,“ řekla ře-
ditelka Michaela Mokrá. Ko-
nat se nebudou ani další akce 
– Mezinárodní výstava psů, 
Autosalon na Zahradě Čech, 
Gastro food fest nebo Hasičské 
slavnosti. Chybět na výstavišti 
budou i menší akce, jako pre-
vence pro žáky základních škol 
pořádaná Policií ČR.  gz

Teplicko – Kvůli plánované re-
konstrukci je už přes tři roky 
zavřené muzeum v Krupce. 
Opravy už měly být dávno hoto-
vé, ale ve skutečnosti ještě ani 
nezačaly. Samotná rekonstruk-
ce začne snad za rok. 

Ústecký kraj, zřizovatel mu-
zea, požádal o dotaci, kte-
rou ale nedostal kvůli převisu 
projektů, a tím pádem i nedo-
statku finančních prostředků 
v programu. Podařilo se až loni 
v září, kdy ministerstvo pro 
místní rozvoj uvolnilo další pro-
středky v rámci stejné výzvy. 

Vše by mělo stát zhruba 
70 milionů korun, z toho asi 
62 milionů pokryje dotace, zby-
tek je spoluúčast kraje. „V září 
dojde k ukončení aktualizace 

projekto-
vé doku-
mentace. 
Staveb-
ní práce 
jsou plá-
novány 
od břez-
na 2022 
do října 
2023,“ doplnil mluvčí krajského 
úřadu Martin Volf. 

Krupka je od roku 2019 sou-
částí Hornické krajiny Kruš-
nohoří/Erzgebirge zapsané na 
Seznamu světového dědictví 
UNESCO. Zrekonstruované mu-
zeum by se mělo přejmenovat 
na Hornické muzeum Krupka 
a být lákadlem pro turisty, kteří 
přijedou do Krušných hor.  gz

Stát prodal prvorepublikovou vilu
Ústecko – Prvorepublikový dům 
v ústeckém Vaňově, který si 
v roce 1926 nechal postavit 
podnikatel Josef Hönig, je pro-
daný. Stejně jako vilu továr-
níka Schichta ho stát nabídl 
v aukci a na třetí pokus pro-
dal za deset a čtvrt milionu 
korun. Nejnižší podání bylo 
8 992 000 korun. 

Vila koželužníka Josefa Hö-
niga z roku 1926 a dům správ-
ce jsou památkově chráněné. 
Součástí prodeje byla i ubytov-
na. Areál v roce 2005 opustili 
vysokoškoláci a od té doby je 
prázdný. Referentka Úřadu pro 

zastupování státu ve věcech 
majetkových Adéla Janů řekla, 
že areál úřad převzal loni jako 
nepotřebný majetek od Univer-
zity Jana Evangelisty Purkyně. 
Žádná veřejná instituce o vilu 
zájem neprojevila, proto se stát 
rozhodl, že ji nabídne zájem-
cům z řad veřejnosti.

Novým majitelem se stal 
právnický subjekt z Vysočiny. 
Jedná se o stejnou firmu, kte-
rá uspěla letos v lednu v aukci 
na prodej sousední Schichto-
vy vily. Stát této firmě koncem 
ledna Schichtovu vilu prodal 
za téměř 16 milionů korun.  gz

Rekonstrukce muzea měla být už 
hotová. Ještě ale ani nezačala

Klášter aspiruje na 
zápis do UNESCO

Kadaň – Františkánský kláš-
ter Čtrnácti svatých Pomocní-
ků v Kadani aspiruje na zápis 
na seznam kulturního dědictví 
UNESCO. 

 „První žádost z roku 2017 
nebyla zamítnuta, ale měs-
to bylo vyzváno k dopracová-
ní podkladů, zejména takzva-
né srovnávací studie, která má 
za cíl ukázat význam kláštera 
v evropském a světovém kon-
textu,“ vysvětluje Petr Hla-
váček z Filozofické fakulty 
Univerzity Karlovy a dodává, 
že vzhledem ke koronaviro-
vé pandemii bylo podání nové 
žádosti prozatím odsunuto 
na příhodnější dobu. Kadaň-
ský klášter je národní kulturní 
památkou a představuje uni-
kátní areál, který si uchoval 
svou takřka kompaktní pozd-
ně gotickou podobu. Naprosto 
skvostná je nádherně zacho-
vaná sklípková klenba v po-
schodí objektu. Jedná se zřej-
mě o první sklípkovou klenbu 
u nás.  gz

Pohled na františkánský klášter Čtrnácti 
svatých Pomocníků. Foto: Václav Vlasák

Nová plavecká hala  
s divokou řekou 

Litvínov – I přes pandemii se 
ve městě bude investovat. Už 
brzy by měla začít výstavba 
nové plavecké haly. Zastupite-
lé schválili nabídku společnos-
ti Metrostav DIZ a OHL, která 
bude stavbu krytého bazénu 
realizovat za zhruba 327 milio-
nů korun. Město se na výstavbu 
bazénu uchází o dotaci. Podle 
Marty Novotné z kanceláře sta-
rosty nový krytý plavecký areál 
nabídne kromě bazénu s šesti 
plaveckými drahami i rekreační 
bazén s divokou řekou a vodní-
mi atrakcemi, dětské brouzda-
liště, velkou vířivku a Kneippův 
chodník. Nebude chybět ani 
saunový svět s ochlazovacími 
bazénky, jako je parní lázeň, 
herbal sauna, bio sauna a cere-
moniální sauna. V budově haly 
bude i cvičební sál a prostory 
pro občerstvení a své zázemí 
tu najde také letní koupaliště. 
U areálu vznikne i nové parko-
viště pro 40 vozů.  gz



Z P R Á V Y

5

Komunitní bydlení 
propojí generaceV Chanově bude modulové bydlení

b ř e z e n / d u b e n  2 0 2 1

Cyklostezka Ohře 
bude za dva roky 
Ústecký kraj – Dobudování cy-
klostezky Ohře slibuje kraj. 
Na trase od Klášterce nad 
Ohří přes Kadaň, Žatec a Lou-
ny do Litoměřic je přerušená 
devíti problematickými úse-
ky, které musí vyřešit Ústecký 
kraj. „Přípravy to jsou kompli-
kovanější než u cyklostezky 
Labe, a to hlavně kvůli složi-
tým pozemkovým vztahům,“ 
řekl náměstek hejtmana Jiří 
Kulhánek.

Cyklostezku Ohře už v roce 
2005 kraj zařadil mezi páteř-
ní cyklotrasy, ale až teď se 
naplno rozjíždí přípravy na 
vybudování všech devíti úse-
ků. „Doufám, že se to zrychlí 
natolik, aby byla cyklostezka 
v roce 2023 hladce průjezdná 
od hranic Karlovarského kra-
je až po soutok Labe a Ohře,“ 
uzavírá Kulhánek.  gz

Most – Podobu modulového by-
dlení na sídlišti Chanov před-
stavila mostecká radnice. Jde 
o dům, kde bude 18 bytů. Pře-
stěhovat se do něj mají lidé, 
kteří na sídlišti žijí ve zniče-
ných panelových domech. 
„Osobně si myslím, že je to nad-
standard. Schvaloval jsem to již 
dříve, ale dneska poprvé jsem 
viděl, jak to vypadá. Pokud 
bych měl možnost, určitě bych 
tam šel bydlet,“ řekl Petr Bažo, 
který v Chanově žije 35 let.

Projekt je hotový a stavět 
se začne ještě letos. „Nejedná 
se o žádné rozšiřování sociál-
ně vyloučené lokality. Chce-
me zkrátka kapacitu, kterou 
bychom neměli využívat, na-
hradit tou, která by odpoví-
dala trendům a hygienickým 

standardům dnešní doby. Chce-
me tam dostat lidi, kteří si toho 
budou vážit,“ vysvětlil mostec-
ký primátor Jan Paparega a do-
dal, že nájemníky bude do bytů 
vybírat odbor sociálních věcí. 

Vizualizace modulových bytů v Chanově. zdroj: město Most

Náklady na realizaci včetně zá-
kladové desky, inženýrských 
sítí a vybavení by se měly pohy-
bovat kolem 25 milionů korun. 
Město investici uhradí ze svého 
rozpočtu.  gz

Česká Kamenice – Smělý projekt 
připravuje radnice v České Ka-
menici. Dům pro seniory, jehož 
součástí by v budoucnu měla být 
i mateřská škola, propojí gene-
race. Dům by měl stát na místě, 
kde stávala továrna Benar. Cel-
kové náklady radnice odhaduje 
na 60 až 70 milionů korun. Pod-
le starosty Jana Papajanovského 
pokud město získá dotaci, tak by 
mohlo začít stavět příští rok.  gz

Proměna náměstí 
počítá s vodotrysky
Postoloprty – Kompletní přestav-
by se dočká postoloprtské Míro-
vé náměstí. Město si na to vez-
me 200 milionový úvěr. Podle 
starosty Zdeňka Pištory je výše 
úvěru maximální. Město může 
čerpat i méně. Postoloprty se 
na přeměnu Mírového náměs-
tí připravují už asi 6 let. Aby se 
prostor zvětšil, tak architekti do-
poručili kácení stromů a přibýt 
by měly vodotrysky. V současné 
době město hledá firmy, které 
stavební práce zrealizují. Začít 
by se mělo koncem roku.  gz

Na očkování pohodlně 
speciální taxi službou
Děčín – Seniory z Děčína odveze 
na očkování Senior taxi. Speci-
ální taxi je dopraví na očkování 
do děčínské nemocnice, k prak-
tickému lékaři a od dubna pak 
do nového očkovacího centra 
v budově ČVUT. Službu je nut-
né objednat alespoň o den dříve 
na webových stránkách města. 
„Lidem, kteří nezvládnou objed-
nání dopravy sami elektronic-
ky, pomohou pracovníci odboru 
sociální věcí a zdravotnictví na 
telefonním čísle 777 743 428 ka-
ždý den od 8 do 17 hodin,“ řekla 
Anna Lehká, náměstkyně pri-
mátora. Řidič může seniory vy-
zvednout až u dveří jejich bytu, 
přepraví i osoby s omezenou 
možností pohybu, s holemi, cho-
dítkem nebo na vozíku.  gz

Mozaika se srpem a kladivem zmizí ze sídla kraje
Ústí nad Labem – To, že z budo-
vy ústeckého krajského úřa-
du zmizí symboly komunismu, 
je jisté. Podle hejtmana kra-
je Jana Schillera je to součást 
plánované rekonstrukce, kte-
rá na té části budovy úřadu 
probíhá. „V současné době se 
opravy týkají střechy, zateple-
ní a jiných obkladů. Na fasádu 
by mělo dojít začátkem léta. 
Sundání mozaiky tak vidím na 
květen nebo červen,“ vysvětlu-
je hejtman Schiller.

Původní komunistické sym-
boly jsou roky překryté re-
klamní plachtou. Kraj by je 
chtěl nahradit a vypíše k tomu 

uměleckou soutěž. „Čím se to 
nahradí, zatím nevíme. Vypí-
šeme rychlou soutěž a ten pro-
stor vyřešíme spolu s umělci 
a architekty nízkonákladově, 
nepůjde o žádnou nákladnou 
investici,“ říká náměstek hejt-
mana Jiří Řehák.

Odborníci by symboly ko-
munismu na budově úřadu ne-
chali a nějak vhodně zakompo-
novali do nového pojetí. Podle 
historiků mají uměleckou hod-
notu, jsou totiž součástí pří-
kladu brutalistní architektu-
ry. „K tomu, aby to tam mohlo 
zůstat jako symbol doby, tak 
to není možné ani technicky. 

Kamiony budou mít na 
D7 odpočívadla
Chomutovsko – Kamiony často 
parkující na nejrůznějších mís-
tech by mohly být na dálnici D7 
u Chomutova za pár let minulos-
tí. Odpočívky budou na 73. kilo-
metru dálnice na obou stranách 
hlavního tahu na Prahu. Podle 
dokumentace by tu mělo vznik-
nout 200 parkovacích míst pro 
kamiony i osobní auta. Stavba 
by měla začít v roce 2025.  gz

Vesnice u lomu odkrývá tajemství
Teplicko – Středověká vesnice 
Nesvětice, kterou objevili ar-
cheologové před časem v blíz-
kosti Mariánských Radčič 
a která stála jen jedno století, 
vydává překvapivé nálezy. Pa-
tří mezi ně například středo-
věké keramické hračky.

Archeologický průzkum ves-
nice na předpolí lomu Bílina, 
kterou v první polovině 15. sto-
letí vyrabovali a zničili husité, 
vydává 600 let stará tajemství. 
Ve studni našli archeologo-
vé i tři lidské lebky a postup-
ně odkrývají základy kostela, 
šlechtického sídla a dalších 
obytných a hospodářských 
staveb. Vedle mincí, podkov či 
olověných destiček s rytinami 
symbolů evangelistů nalez-
li i drobné keramické hračky 
koníků, z nichž jeden nese na 
hřbetě i jezdce. V místech, kde 
se bude těžit uhlí, je v plánu 

archeologický průzkum ukon-
čit ještě letos. Nálezy budou 
pak uloženy v mosteckém mu-
zeu.  gz

Protože je z kameniny a roz-
padá se, a to je potřeba řešit,“ 
dodává Řehák s tím, že pro 
vedení kraje je celý prostor 
Mírového námětí hrozivý. „Ře-
šit se to musí komplexně, i po 
dohodě s ústeckým magistrá-
tem.“  gz

Nálezy z Nesvětic. Foto: npú
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ANTIGENNÍ TESTOVÁNÍ
na stanovení přítomnosti antigenu SARS CoV-2 prostřednictvím POC antigenních testů

TESTOVÁNÍ:   pro pojištěnce českého veřejného zdravotního pojištění při splnění podmínek* ZDARMA
                          pro samoplátce (nepojištěné) – dle aktuálního ceníku
KDE:      budova B EUC Kliniky Ústí nad Labem – vchod přes parkoviště 
KDY:      PO, ST, PÁ  7:15–12:00, 12:30–15:00
  Testuje se buď bez objednání a nebo dle objednávky. Objednat se můžete on-line nebo 
  telefonicky na číslech 477 102 117, 477 102 177, 477 102 100 a 477 102 111.       

Jak se testování provádí? Test se provádí stěrem z kraje nosu. Výsledek je k dispozici do cca 15 minut. 
Pro osoby účastné zdravotního pojištění, které test absolvují „na pojišťovnu“ pravidelně, je frekvence testování 
max. 1x za 3 dny. V kratší frekvenci nutno uhradit jako samoplátce.

Provádí se u osob, u kterých:  uplynulo více než 90 dní od posledního RT-PCR testu s pozitivním výsledkem
    uplynulo více jak 5 dní po posledním RT-PCR testu s negativním výsledkem
Neprovádí se u osob:         u kterých uplynulo 14 dní od 2 dávky očkování proti SARS CoV-2
    v izolaci/karanténě
    u kterých jsou příznaky onemocnění covid-19

EUC Klinika Ústí nad Labem 

Oddělení jednodenní chirurgie

Masarykova 2000/92

      477 102 100
      jednodenka.usti@eucklinika.cz v naší péči I euc.cz
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Hygienik: Vyčkal bych s objednáním dovolené 
Ústecký kraj – Přimlouvá se za 
očkování, za návrat dětí do škol 
i masivní, ale správně provede-
né testování ve firmách a pod-
nicích. Podle zástupce ředitelky 
krajské hygieny Jozefa Krále je 
právě očkování cestou ze sou-
časné situace. 

Čísla nakažených klesají, ale 
ne tak rychle, jak bychom si 
přáli. Čím to je?

Zatím nebyla odhalena všech-
na ohniska nákazy. Ale zača-
lo se s testováním v podnicích, 
takže se bude dařit odhalovat 
další ohniska, a když se na ně 
přijde a budou se likvidovat, tak 
by čísla mohla zase více klesat. 
Opatření v kombinaci s očková-
ním se už začínají projevovat.

A našla se nějaká „ohniska“ 
v podnicích, na úřadech a fir-
mách v kraji?

Podle hlavní hygieničky Pav-
ly Svrčinové bylo během těchto 
testování odhaleno v rozmezí 
0,3 až 1,7 procenta všech testů 
v České republice. A náš kraj je 
na tom obdobně. Je to sice nízké 
procento, ale to mohlo vznik-
nout i tím, že některé podniky 

nedostatečně proškolují osoby, 
které testují. U testování i samo-
testování je především důležité, 
jak důsledně a správně se odběr 
provede. 

Návrat dětí do škol je podmí-
něn pravidelným testováním. 
Je to řešení, jste pro?

U těch dětí nemoc neprobíhá 
často klinicky. Více jsou bezpří-
znakové. Takže se hledají formy, 
jak to uchopit. Testy pro školy 
jsou objednané. Teď běží proces 
očkování učitelů, takže to by 
také mohlo pomoci omezit šíře-
ní nákazy ve školách. Pokud by 
toto byla cesta, tak bych byl rád, 
protože už je načase, aby se děti 
do škol vrátily. 

Jde očkování dostatečně rych-
le?

Rezervy jsou vždy, ale fakt je, 
že očkování je cestou ze sou-
časné krize. Kraje dlouhodobě 
kritizují nerovnoměrné rozdělo-
vání očkovacích látek. Náš kraj 
je stále mezi těmi, které očkují 
méně. I hejtman Schiller na to 
upozorňoval, ale zatím to asi 
nepadlo na úrodnou půdu. Na 
duben máme všichni přislíbeno, 

že se to zlepší. A já tomu věřím. 
Vznikají a někde už i fungují 
v Ústeckém kraji velkokapacitní 
očkovací centra, takže jakmi-
le bude dostatek vakcín, tak by 
nemělo nic masivnímu očkování 
bránit. Pomoci by mohly i dodáv-
ky vakcíny Johnson & Johnson. 
Vakcína je na rozdíl od ostatních 
jednodávková a díky skladování 
s ní budou moci očkovat i prak-
tičtí lékaři. Doufám, že dospělá 
populace by mohla být do září 
proočkovaná.

Nechal byste se naočkovat 
spornou vakcínou od AstraZe-
necy?

Kolem té vakcíny proběhla 
negativní mediální masáž. Ast-
raZeneca úspěšně prošla novou 

rozsáhlou studií, která nezjistila 
žádné závažné vedlejší účinky. 
Takže se dá říct, že její poziti-
va předčí negativa. Na britskou 
mutaci, která je zde aktuálně 
nejvíce, zabírá dobře. A bohužel 
každá očkovací látka může mít 
nějaké vedlejší účinky. Do vakcí-
ny AstraZeneca bych určitě šel.

Jaké budeme mít léto? Objed-
nal byste si dovolenou v za-
hraničí?

Teď se mluví o zavádění 
takzvaných covid pasů, kte-
ré by mohly cestování usnad-
nit. Očkovaní to asi budou mít 
snadnější. Ti už o dovolené 
uvažovat můžou. Ale bude mezi 
námi ještě hodně lidí, kteří na 
očkování nedosáhnou. Kro-
mě očkování nás do zahrani-
čí dostane i negativní PCR či 
antigenní test a snad i přítom-
nost protilátek v těle. Já osobně 
vyčkávám a asi bych to zatím 
i doporučil. Přejme si, aby bylo 
do léta co nejvíc lidí oočková-
no, pak by se objevovaly jen 
ojedinělé případy, a ne velká 
ohniska, uvolnily by se nemoc-
nice a mohlo by se začít nor-
málně žít.  gz
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Spory o trasu vysokorychlostní dráhy nekončí
Ústecký kraj – Spory o trasu vy-
sokorychlostní železniční tra-
tě z Prahy přes Ústecký kraj 
do Drážďan nekončí. Trasu 
nově bude řešit devatenácti-
členná pracovní skupina. Po-
prvé se sejde v polovině dub-
na. Složená bude ze zástupců 
dotčených měst a obcí, dvou 
krajských koaličních a dvou 
opozičních zastupitelů a z od-
borníků ze Správy železnic 
nebo ministerstva dopravy. 

Pracovní skupina má za 
úkol sjednotit jak požadav-
ky krajského města, tak i obcí 
na Litoměřicku. „Až budou 
z pracovní skupiny výstupy 
a prostudujeme si to, pak to 
samozřejmě bude součást za-
stupitelstva, protože se k tomu 
budeme muset jako zastupi-
telé postavit,“ uvedl ústecký 
hejtman Jan Schiller.

Litoměřicko se bouří
V zásadách územního roz-

voje Ústeckého kraje byl pů-
vodně vymezen koridor pro 
rychlodráhu bez napojení 
krajského města, protože se 
počítalo s využitím trati jen 
pro tranzit. V roce 2017 vláda 

schválila program rozvoje 
rychlých železničních spojení, 
kde se zapracovalo napojení 
trati na Ústí.

S tím nesouhlasí některé 
obce na Litoměřicku. „Jsme 
v situaci, kdy nám přistály na 
stůl varianty přes obce, které 
s tím vůbec nepočítaly. S tím 
nemůžeme souhlasit, a to ani 
s principem plánovaní, že se 
jde do území obcí, které měly 
roky zakotvenou právní jisto-
tu,“ řekl místostarosta Křešic 
na Litoměřicku Ondřej Štědrý 
a dodal, že je potřeba kraji-
nu, přes kterou se trať plánuje, 
chránit.

Ústí trvá na zastávce v centru 
V Ústí nad Labem chtějí, aby 

zastávka byla přímo v kraj-
ském městě. Čeká se od ní 
ekonomický prospěch celého 
města. „Jednání běží na mnoha 
úrovních. Jak s ministerstvem 
dopravy, tak se Správou želez-
nic i s vedením kraje. Myslím, 
že se to vyvíjí dobře. Předsta-
vili jsme krajským zastupite-
lům ústecký uzel,“ vysvětlil 
Martin Hausenblas, náměstek 
ústeckého primátora. Podle 

něj by měl být hlavní termi-
nál situovaný v centru města, 
v oblasti u západního nádraží. 
„Představte si ho jako dvoupa-
trovou budovu, kde v suterénu, 
v optimálním případě, bude 
nádraží pro vysokorychlostní 
vlaky, v přízemí bude vestibul 
a v prvním patře bude lokální 
síť železnic,“ popsal.

„Z toho, co zaznělo na kraj-
ském zastupitelstvu, vnímám 
snahu zapojit do trasy krajské 
město, v zásadě mi to přijde 
jako logický krok. Věřím, že to 
bude přínos i pro Teplice,“ řekl 
krajský zastupitel a náměstek 
teplického primátora Jiří Štábl 
a dodal, že při investici tako-
véhoto rozsahu je důležité za-
myslet se nad parametry celé 
stavby.

Krušnohorský tunel
Správa železnic a německý 

správce infrastruktury DB Netz 
podepsaly další dvě smlou-
vy na přípravu Krušnohorské-
ho tunelu, který bude jednou 
z klíčových částí vysokorych-
lostní tratě. Celkem 26 kilo-
metrů dlouhý tunel je zatím 
v přípravách celého spojení 
nejdále, výběr dodavatelů má 
na starosti německá strana. 
Náklady na přípravu a pak 
i stavbu se mají dělit podle dél-
ky tunelu na území obou stá-
tů. Po dokončení tratě by měly 
vlaky z Prahy do Drážďan ces-
tu zvládnout za necelou hodi-
nu. Ze studie proveditelnosti 
vyplývá, že výstavba české čás-
ti z Prahy až po hranici vyjde 
na téměř 200 miliard korun. 
Scénář ministerstva dopravy 
a Správy železnic počítá s do-
končením všech etap stavby 
do roku 2040, studie provedi-
telnosti hovoří i o roku 2035 
včetně odbočné větve do Mos-
tu. Podle dosavadních plánů 
Správy železnic má být první 
úsek dráhy mezi Prahou a Lo-
vosicemi v provozu zhruba od 
roku 2031.  gz
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Petr Vondráček: Člověk má teď deficit větru v plachtách
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Do povědomí veřejnosti vstoupil sympaťák 
Petr Vondráček jako pianista kapely Lokomotiva 
v oblíbeném pořadu Zuzany Bubílkové 
a Miloslava Šimka S politiky netančím. Známý 
je ale i jako herec nebo moderátor. A neztratil 
se ani v show Tvoje tvář má známý hlas, kde 
exceloval coby Tina Turner.
Gabriela Zlámalová

Vaše dětství je spjaté s Ústec-
kým krajem. Jste ústecký ro-
dák. Jaké vlastně máte vzpo-
mínky na dětství?

Bydleli jsme v ústecké čtvr-
ti Klíše, kde je prostředí velice 
příjemné. Moje vzpomínky jsou 
cesta do mateřské školky, re-
spektive první třídy základní 
školy, lemovaná vysokými topo-
ly, velký byt ve čtvrtém patře, 
hračky, Vánoce. Pak jsme se pře-
stěhovali do Prahy. Je to sladké 
vzpomínání na první roky živo-
ta, ovšem již lehce zamlžené. 

Vracíte se na sever Čech, 
máte tu rodinu, přátele?

Máme zde příbuzné. Tetu, ses-
třenice a bratrance. Navštěvuje-
me se přibližně dvakrát do roka.

Máte na Ústecku nějaká ob-
líbená místa? A naopak jsou 

tu místa, která se vám ne-
líbí?

Vždycky jsem obdivoval 
hrad Střekov, fascinovalo mě, 
jak je posazený v krásném reli-
éfu krajiny. Stejně tak vyhlídka 
Větruše, kam se při návštěvě 
města takřka vždy zajedu podí-
vat. Atmosféra Ústí nad Labem 
je specifická, něčím přitahu-
je. Ale samozřejmě je několik 
míst, jako například nová zá-
stavba kolem Kostela Nanebe-
vzetí Panny Marie, která mi vy-
loženě vadí.

Jak jste začínal? Vedli vás 
k hudbě rodiče, nebo jste měl 
v rodině třeba nějaké uměl-
ce?

Jsem z učitelské rodiny, my-
slím v tom nejlepším smyslu 
slova. Prarodiče byli obyčej-
ní lidé, kteří se živili rukama. 
Moje umělecká základna byla 
tvořena několika deskami s El-
visem, Billem Haleyem a Jerry 
Lee Lewisem. A taky obrov-
skou láskou mého táty k rock 
and rollu. To on mě učil první 
figury a finty na klaviatuře.

Herec, moderátor a muzi-
kant. Dá se říct, co je vám 
nejbližší?

K herectví a moderování 
jsem se dostal náhodou v době, 
kdy už jsem dávno hrál s mojí 
kapelou Lokomotiva rock and 
roll. Obě tyto disciplíny mě 
baví, ale moje podstata tkví 
v hudbě.

Zmiňujete kapelu Lokomotiva. 
Jaké byly její začátky?

Lokomotiva oslavila v roce 
2018 čtvrtstoletí na scéně. S ba-
sákem Vítkem Fialou spolu hra-
jeme celý život. Já jako sedmile-
tý a Vítek devítiletý jsme s táty 
a strejdy měli už kapelu Seniors 
and Juniors a hráli rokenrol. 
Vystoupili jsme na prknech 
pražské Lucerny po boku Karla 
Zicha, Mikiho Volka, Pavla Sed-
láčka, Pete Kaplana a dalších. Já 
se třeba podílel i na dlouhohra-
jící desce Karla Zicha. 

se narodil 26. února 1976 v Ústí nad 
Labem. Je to především hudebník. 
Na klavír hraje a zpívá už od útlého 
věku. Miluje Elvise Presleyho a Jerry 
Lee Lewise. Zpívá a hraje v kapele 
Lokomotiva, s níž vystupoval v pořadu 
Miloslava Šimka a Zuzany Bubílkové. 
Ale je známý také jako herec a mode-
rátor. Diváci ho mohou znát ze seriálů 
Rodinná pouta nebo První republika. 
Jako moderátora z pořadu Hádej, kdo 
jsem. Účinkuje i v muzikálech Iago, Mi-
luji tě, ale…, Srdcový král nebo Trhák. 
S herečkou Barborou Janatkovou má 
jedenáctiletou dceru Annu.

Petr Vondráček

P R O F I L

V pandemii Petr Vondráček přemýšlí, že začne trénovat golfisty. Foto: archiv PV
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R O Z H O V O R

Jak vzpomínáte s kapelou na 
angažmá u Zuzany Bubílkové 
a Miloslava Šimka?

Na natáčení pořadů s Milo-
slavem Šimkem a Zuzanou Bu-
bílkovou vzpomínám moc rád. 
Byla to pro mě i kapelu velká 
škola. Společně jsme působili 
osm let.

Před časem jste byl v show 
Tvoje tvář má známý hlas. 
Byla to výzva? 

Nejdříve jsem si říkal, že to 
bude šaškárna, která nebude 
nikoho zajímat. A hleďme, na 
Nově už poběží sedmá řada. Vý-
zva to bezesporu byla, některé 
převleky a písně byly hodně ná-
ročné, někdy to byl velký „pro-
tiúkol“.

Váhal jste třeba, jestli do 
toho jít?

Upřímně řečeno, neváhal. 
Měl jsem čas, bylo to za hono-
rář a byla to hudební show. A já 
se za hudebníka a exhibicionis-
tu považuji (smích).

Který interpret, kterého jste 
napodoboval, byl nejtěžší? 

Zmíním dva. A to Robbieho 

Williamse a jeho „Let me en-
tertain you“ mi vůbec nebylo 
vlastní. Navíc byl složitý text 
na zapamatování, taky jsem 
se v něm pěkně zašmodrchal. 
V hlavě jsem si jen říkal: „Seš 
malej a zlej šotek s dlouhým 
jazykem“. Potom Boy George 
a jeho „Carma chameleon“. To 
byl bizarní outfit…

Jako Tina Turner jste musel 
chodit na podpatcích. Dělaly 
vám lodičky problémy?

Vysoké podpatky by mi jistě 
dělaly problémy, ale kostymér-
ky ke mně byly hodné a daly 
Tině pouze takzvané „kačen-
ky“, tedy dámské boty s níz-
kým a širokým podpatkem. To 
mi, myslím, zachránilo život. To 
byla naštěstí jediná žena, kte-
rou jsem ztvárnil.

Co je vám vlastně bližší? Stát 
před kamerou, nebo na jevi-
šti?

Když hrajeme s Lokomoti-
vou muziku, určitě je lepší stát 
před živým publikem. Ta zpět-
ná vazba je jedinečná. V herec-
tví a moderování je mi to jedno, 
což neznamená, že je to před 

kamerou a na jevišti stejné. 
Moderování do televize je jiné 
než v O2 Areně.

Poslední rok poznamenala 
pandemie. Při čem ještě vás 
zastihla koronavirová opat-
ření?

Loni 10. března jsem si ako-
rát doma opakoval noty na ve-
černí představení „Miluji Tě, 
ale…“, když přišla na telefon 
zpráva, že se představení ruší. 
Myslel jsem, že za dva týdny to 
bude ok, a bohužel není.

Kde vás mohou fanoušci vi-
dět, až to zase půjde? 

Ve zmíněném „Miluji Tě, 
ale…“, dále v muzikálu „Trhák“, 
na koncertních pódiích s kape-
lou Lokomotiva, jako moderá-
tora všude možně v republice, 
kde mě angažují. Na sociálních 
sítích příliš aktivní nejsem, po-
něvadž tomu moc nerozumím 
a nejsem na to fanda…

Co plánujete, až opadnou 
omezení? Chystáte nějaké no-
vinky?

Těžko říct, člověk v mé bran-
ži má v současnosti velký 

deficit větru v plachtách. Uvi-
díme, jak to bude. Teď dokonce 
přemýšlím, jestli nezačnu tré-
novat začínající golfisty golf.

Takže ve volném čase golf 
a co ještě děláte?

Koukám se na televizi, sem 
tam čtu, chodím, různě běhám, 
šlapu, pinkám a točím se kvůli 
bolavým zádům.

A plány do budoucna... dá se 
teď vlastně plánovat?

Co se týče práce herce, mo-
derátora a hudebníka, tak se 
plánovat bohužel nedá.

jídlo: ledvinky s rýží

hudba: Elvis Presley

barva: modrá

číslo: 8, 22, 26

politik: Jaroslav 
Kubera

M O J E  N E J

Petr Vondráček moderoval i zábavnou soutěž Hádej kdo jsem?. Foto: FTV Prima V muzikálu Adéla ještě nevečeřela s Vlastimilem Zvařelem. Foto: archiv PV
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Hokejisté pomohli Matyldě Plakát Pirátů 
s rouškami i bez

Hráči univerzitního týmu podpořili lékaře a sestřičky 

Uskutečnil se třetí ročník 
Vlasatého zápasu v rámci utká-
ní Tipsport extraligy. Společ-
ně s partnery jsme pomáha-
li pětileté Matyldě Peterkové. 
„Chtěli bychom poděkovat 
všem, kteří jste přispěli na po-
moc pro malou onkologicky 
nemocnou pacientku. Za ce-
lou akci se vybralo neskuteč-
ných 127 636 Kč, které podpo-
ří dobrou věc. Na sbírkovém 
účtu se sešlo 26 438 Kč. Charitu 
podpořil i tým soupeře Made-
ta Motor České Budějovice, 

který zaslal 10 000 Kč. Za pro-
dej virtuálních vstupenek se 
vybralo 44 902 Kč. Do zapeče-
těné pokladničky finančně při-
spěli všichni hráči, realizační 
tým, vedení klubu, naši partne-
ři a také zaměstnanci zimního 
stadionu. Celkem se vybralo 
31 296 Kč. Klub nechal vyro-
bit pro Vlasatý zápas speciální 
sadu dresů se zlatými prvky, ve 
které nastoupil A-tým na roz-
bruslení s Motorem a k celému 
utkání posledního kola základ-
ní části ve Zlíně. Celá sada po 

utkání putovala do sportovní 
aukce. V aukci se dres kapitána 
Viktora Hübla vydražil formou 
„kup teď“ za 25 000 Kč. Zís-
kal jej fanoušek Jiří Puchmel-
tr, díky kterému se zaplatila 
celá výroba nové paruky pro 
Matyldu. „Rád bych všem ješ-
tě jednou moc poděkoval za to, 
že jste se v této komplikova-
né době zapojili do této skvělé 
akce. Vaše síla je neuvěřitelná. 
Máte žlutočerné srdce,“ říká na 
závěr Libor Weber.

 HC Verva Litvínov 

Přestože současná doba je 
nelehká a sezóna předčasně 
skončila, mohou mít fanoušci 
Pirátů památku na tým, který 
se dal dohromady, aby pomohl 
klubu v jedné z nejtěžších situ-
ací. Focení áčka, z něhož vze-
jde plakát sezóny 2020/2021, 
se samozřejmě neobešlo bez 
testování všech dotyčných 
a nezbytných roušek. Nakonec 
vznikly dvě fotografie – jedna 
klasická a jedna „roušková“. 
Už brzy bude plakát k dostání 
na e-shopu či ve fanshopu pod-
le aktuálně platných opatření. 

 Piráti Chomutov 

Hráči ústeckého univer-
zitního hokejového týmu HC 
North Wings již po několikáté 
vyjádřili, že jim není lhostej-
né, v jaké se aktuálně nachá-
zíme době, a opět se rozhodli 
pomoci. Tentokrát se univerzit-
ní hokejový tým spojil s restau-
rací Tyršovka a pomohl tam, 
kde je to potřeba. Vydal se za 
lékaři a sestřičkami. Hráči po 
dobrovolném dárcovství krve 
nyní vyjádřili uznání a respekt 
k práci lékařů a sestřiček v této 

těžké době tím, že jako poděko-
vání jim přivezli zdarma obědy 
a občerstvení na dvě velmi vy-
tížená pracoviště, kterými jsou 
Klinika anesteziologie, peri-
operační a intenzivní medicí-
ny a druhým místem, kam se 
hráči s obědy a občerstvením 
vydali, bylo odběrové místo 
Masarykovy nemocnice v Ústí 
nad Labem. Tým reprezentovali 
kapitán a student Fakulty stroj-
ního inženýrství Patrik Bal-
car, obránce Hanuš Petržílka 

z Pedagogické fakulty a for-
ward Ondřej Pšenička z Fakulty 
sociálně ekonomické.

 HC North Wings
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Velký Kalich 

V Litoměřicích mají největší kalich 
ve střední Evropě. Není ale na 
nápoje. Nachází se totiž na střeše 
stejnojmenného domu, původně 
nazývaného Dům pod Bání. Kalich 
je symbolem utrakvistické orientace 
stavebníků domu. Pozdně gotický 
dům byl v letech 1570 až 1580 
renesančně přestavěn pro zdejší 
městskou honoraci, rodinu Mrázů 
z Milešovky. Od roku 1877 v přízemí 
sídlilo první litoměřické městské 
muzeum. Poslední větší stavební 
úpravy zde proběhly na počátku 
padesátých let 20. století.

Nejstarší divadlo 
Louny se pyšní nejstarším kamenným 
loutkovým divadlem v ČR. Postaveno 
bylo v roce 1920. Ve městě je velmi 
dlouhá tradice loutkářství, tomuto 
řemeslu se tu věnují již od roku 
1903. Vyrábí zde vlastní marionety 
a koná se zde celostátní přehlídka 
loutkařských souborů „Raškovy 
Louny“.  dam

V Í T E , Ž E …

Dresy s číslem 300 pro jubilanty 
Hráči žlutomodrého FK Tep-

lice Tomáš Grigar a Jakub Řez-
níček nedávno dosáhli velkého 
sportovního jubilea, díky třista 
startům ve FORTUNA:LIZE totiž 
oba vstoupili do Klubu legend. 
Tomáš Grigar zaznamenal ju-
bilejní start v zápase s Jablon-
cem, ze 302 startů, které má na 
kontě, jich hned 278 bylo v tep-
lickém dresu. V tomto kritériu 
je druhým brankářem histo-
rie žlutomodrých, před ním je 
jen s 339 starty Jiří Sedláček. 
Na Stínadla Grigar přišel na 

začátku roku 2009 ze Sparty. 
Jakub Řezníček během své kari-
éry prošel několik klubů české 
nejvyšší soutěže, nastupoval 
postupně v Příbrami, Mladé Bo-
leslavi, Českých Budějovicích, 
Spartě, Brně, Plzni, Olomouci 
a nyní v Teplicích. Nejvíce star-
tů zaznamenal v dresu Mla-
dé Boleslavi. Ve žlutomodrém 
dresu zatím nastoupil celkem 
ke 42 utkáním, ve kterých na-
střílel třináct branek. Oběma 
k jubileu předal předseda před-
stavenstva žlutomodrého klubu 

Pavel Šedlbauer dres s číslem 
300 a zarámovanou fotogra-
fii z jejich jubilejního duelu. 
„Chtěli bychom oběma pogra-
tulovat před fanoušky při ně-
kterém z ligových zápasů, ale 
bohužel momentálně fanoušci 
nemohou na stadiony a součas-
ně je také striktní zákaz veš-
kerých ceremoniálů před zápa-
sy podle protokolu LFA, proto 
jsme zvolili alespoň tuto cestu,“ 
řekl ředitel klubu Rudolf  
Řepka.

 FK Teplice

Legenda, která se přátelila se Zátopkem i Masopustem
Věděli jste, že fotbalový klub 

FK Ústí nad Labem má svou 
Síň slávy? Jako první do ní byl 
v roce 2014 uveden Stanislav 
Ehnert, výjimečný sportovec 
narozený v roce 1928. Hrál 
fotbal, ale zvládl také basket-
bal, tenis, cyklistiku, lyžování, 
hokej, vodáctví. Zpracoval ně-
kolik obsáhlých kronik, v roce 
2006 vydal knihu o ústeckém 
fotbalu „Arma do toho!“. 

Mimo Armu působil také 
v pražké Dukle, odkud 

pramenila jeho velká přátel-
ství se Zátopkem či Masopus-
tem. Do práce v Teplicích 
jezdil léta na kole nebo na ko-
lečkových lyžích. Fotil, psal 
do novin. Po šedesátce začal 
hrát tenis, mnoho let působil 
na dvorcích v Německu. Tři-
krát projel Jizerskou padesát-
ku a byl účastníkem několika 
závodů zimního seriálu Euro-
loppet: Finsko (75 km), Němec-
ko (90 km) atd.

 FK Ústí nad Labem 

Vodík a MHD v Ústí nad Labem
Vodíková mobilita může výrazně 
přispět k ekologizaci dopravy, 
a tím ke zvýšení kvality života 
a snížení dopadů na životní 
prostředí. Bude znamenat 
snížení závislosti ČR na ropě. 
Z těchto důvodů je vodík zahrnut 
v Národním akčním plánu čisté 
mobility.

V ČR byl vyroben v letech 2008–
2009 prototyp vodíkového auto-
busu TriHyBus. Do provozu byla 
uvedena i vodíková plnicí stanice 
Neratovice.

První fází rozvoje vodíkové mobi-
lity v Ústí nad Labem bude vybudo-
vání vodíkové plnicí stanice, druhou 
fází pak v bezprostřední návaznosti 
pořízení vodíkových autobusů, které 
nahradí autobusy na naftu.

DPmÚL a.s. získal na výstavbu 
vodíkové plnicí stanice dotaci a sta-
vební povolení. Stavba by měla 
být dokončena nejpozději do roku 
2022. Vhodné dotační tituly na po-
řízení vodíkových autobusů budou 
vypsány zřejmě ve druhém polole-
tí letošního roku. DPmÚL a.s. bude 
v této fázi usilovat o získání podpory 
na nákup až 15 vodíkových auto-
busů. Jedná se tak svým způsobem 
po 10 letech o pokračování české-
ho pilotního projektu, na kterém by 

DPmÚL a.s. nemohl pracovat bez 
významné podpory statutárního 
města Ústí nad Labem.

„Zavádění infrastruktury vodíko-
vé mobility navazuje na memoran-
dum o spolupráci uzavřené 
mezi městem a Spolkem 
pro chemickou a hutní 
výrobu a na Národ-
ní akční plán čisté 
mobility. Cílem jsou 
pozitivní dopady na 
kvalitu života ve měs-
tě a snížení závislosti 
ČR na ropných produk-
tech. Pro Ústí nad Labem 
je výstavba stanice a následné 
pořízení vodíkových autobusů zlo-
movou událostí pro budoucí rozvoj 
ekologicky smýšlejícího města,“ uve-
dl primátor Petr Nedvědický.

Znaky projektu „Vodíková plnicí 
stanice v Ústí nad Labem“

Výrobní potenciál (množství)  
vodíku a jeho čistota

Spolek pro chemickou a hutní vý-
robu a.s. používá na výrobu chloru 
a hydroxidů membránovou elekt-
rolýzu. Jako odpadní látka vzniká 
vodík. Vodík je produkován v dosta-
tečném množství. Plánovaná tech-
nologie zajistí jeho dočišťování na 

požadovanou hodnotu pro využití 
v dopravě.

Cena vodíku
Cena vodíku se na světových tr-

zích pohybuje kolem hodnoty 
10 EUR/1kg. V rámci spo-

lupráce Spolku pro che-
mickou a hutní výrobu 
a.s., se statutárním 
městem Ústí nad La-
bem a DPmÚL, která 
je zakotvena ve spo-

lečném memorandu, 
se DPmÚL a.s. v rámci 

obchodních jednání vyna-
snaží vyjednat dodávky vodíku 

pro své autobusy za co nejpříznivěj-
ší (zvýhodněnou) cenu.

Uhlíková neutralita  
výroby vodíku

Z hlediska uhlíkové neutrality 
rozlišujeme zelený vodík (vyrábí se 
pomocí elektřiny z obnovitelných 
zdrojů), šedý vodík (vyrábí se po-
mocí elektřiny ze zemního plynu) 
a modrý vodík (vyrábí se pomocí 
elektřiny z fosilních paliv). Je třeba 
usilovat o nejvyšší možnou úroveň 
standardu jeho výroby, bez zelené-
ho vodíku nelze dosáhnout toho, 
aby ekonomika byla výhledově uhlí-
kově neutrální.

On-site výroba vodíku
Vodíková plnicí stanice DPmÚL 

a.s. bude umístěna přímo v areálu 
Spolchemie, a bude se jednat tedy 
o výrobu přímo na místě spotřeby. 
Ta je z ekonomických a provozních 
důvodů nejvýhodnější, umožňu-
je úsporné a spolehlivé dodávky 
vodíku. Koncový zákazník ho bude 
používat stejně snadno jako např. 
elektřinu ze sítě. Vodík se nemusí do 
plnicí stanice dopravovat. ,,Troufám 
si tvrdit, že tato charakteristika naší 
vodíkové plnicí stanice je zcela uni-
kátní a ojedinělá,“ říká Libor Turek, 
výkonný ředitel společnosti.

Veřejnost vodíkové  
plnicí stanice DPmÚL

Vodíková plnicí stanice je konci-
pována jako veřejná, tj. bude 24 ho-
din denně volně přístupná i pro vo-
díkové autobusy jiných dopravců 
a pro osobní automobily na vodík. 
Dle predikce vývoje počtu OA na vo-
dík v ČR do roku 2030 můžeme být 
v odhadu poptávky po vodíku pro 
využití v dopravě mírně optimističtí, 
Ústí nad Labem má navíc strategic-
kou polohu.
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Napsal knížku o horách. Teď je přeběhne
Milovníka Krušných hor Ště-

pána Javůrka osud lidí ze za-
niklých obcí natolik zaujal, že 
o nich napsal svou knižní prvo-
tinu nazvanou Chaloupky. A už 
v červnu by mu mohl vyjít další 
román, tentokrát ze současnos-
ti, Nebe nad Perninkem.

Kniha Chaloupky, která je 
vaší prvotinou, se odehrává 
v Krušných horách. Proč vás 
oslovily právě Chaloupky? 

Otázka proč právě Chaloup-
ky je spíše pocitová. Jednou 
jsem tím údolím projel na kole 
a od té doby mě cosi nutilo se 
tam vracet. Četl jsem o historii 
okolních zaniklých obcí, často 
tam sedával na kameni, nebo 
na břehu Rolavy a přemýšlel, 
jak se tam asi lidem žilo. A jak 
smutné muselo být tak krásné 
místo opustit. Tak dlouho jsem 
si příběhy jednotlivých lidí 
představoval, až jsem je zhmot-
nil na papír.

Přiblížíte nám ji?
Je to historický román, popi-

sují život v Krušných horách, 
ale nejen v nich. Odehrává se 
v letech 1914–1945 a je přede-
vším o osudech obyčejných lidí, 
přes které se valily velké světo-
vé dějiny. 

Co by měl příběh čtenářům 
ukázat? Komu je kniha urče-
na?

Často dostávám tuto otázku 
a složitě se mně na ni odpoví-
dá. Poselství toho příběhu jsem 
se snažil vepsat do textu. A čte-
nář musí posoudit, zda se mi to 
podařilo. Myslím si, že kniha by 
měla být napsána tak, aby k ní 
autor už nic dodávat nemusel. 
Snažím se to nedělat a nechat 
úsudek právě na čtenáři. 

Chaloupky se dotýkají také 
česko-německých vztahů. 
Bylo vaším záměrem toto 
téma otevřít?

Ani ne tak záměrem, jako ne-
zbytností. Nejde psát o Kruš-
ných horách a toto téma vy-
nechat. Snažím se, aby to 
v dnešní době nebylo žádné 
tabu a abychom se konečně 
dokázali o těchto věcech bavit. 
Já navíc nekoukám na ty, kte-
ří v Krušných horách žili a žijí, 
jako na Čechy a Němce, ale 
prostě jako na lidi. Nemám žád-
né předsudky vůči nikomu. Dí-
kybohu, že dnes dokážeme žít 
vedle sebe jako dobří sousedé. 

Jaké máte na knížku ohlasy?
Ohlasy mám doopravdy pěk-

né a jsem za to rád. Když čtu, že 

kniha někomu udělala radost, 
potěšila ho, nebo dokonce doja-
la, tak je to ta největší odměna. 
A hlavně je to motivace do dal-
ší práce. 

Je vůbec o papírové knihy zá-
jem? Plánujete knihu vydat 
i v elektronické verzi?

Myslím, že dobrá kniha si 
vždycky své čtenáře najde. Já 
osobně jsem dost konzervativ-
ní, vzít knihu do ruky, přivonět 
k ní, to je pro mě jako pro čte-
náře důležité. A stejně to cí-
tím i jako autor. Takže zatím 
o elektronické verzi neuvažuji. 
Moje kniha je v současné době 
k dispozici hlavně na internetu. 

Jak jste se vlastně k psaní do-
stal? Jsou těžké spisovatelské 
začátky? 

Zachytit myšlenky a pocity 
na papír pro mě bylo vždyc-
ky tak nějak přirozené. Tak-
že jsem si sám pro sebe, jak 
se říká do šuplíku, psal už od 
střední školy. Nikdy jsem ale 
neměl vůli a cílevědomost do-
táhnout své psaní do nějaké 
konkrétní a ucelené podoby. 
To se povedlo až s knihou Cha-
loupky. 

Chtěl byste se psaním živit 
profesionálně?

Neplánuji to ze dvou důvodů. 
Za prvé mě moc baví moje prá-
ce a nikdy jsem neuvažoval, že 

bych ji opustil a za druhé mám 
díky tomu, že mě psaní neživí, 
absolutní tvůrčí svobodu. Píšu, 
protože chci, ne protože bych 
musel. A to je fajn pocit. To ale 
neznamená, že bych nepláno-
val v psaní pokračovat. 

Máte nějakou další knihu ro-
zepsanou?

Mám dokonce další knihu 
hotovou. Už jen opravuji, čtu, 
koriguji, ale text je hotov. Přál 
bych si, aby vyšla v červnu, 
snad už bude svět zase v pořád-
ku a půjde to. Bude se jmeno-
vat Nebe nad Perninkem, je to 
román ze současné doby. O růz-
ných překážkách, které musí 
každý z nás na cestě životem 
překračovat. No a na svém fa-
cebookovém profilu průběžně 
zveřejňuji příběhy pod názvem 
Krušnohorský rok. Ten by měl 
vyjít knižně v roce 2022. Takže 
plánů mám dost.

Narodil jste se v Ústí nad La-
bem, žil v Chomutově. Teď 
bydlíte v Chodově, který už 
je v sousedním Karlovarském 
kraji, ale Krušné hory máme 
společné. Jaký vztah máte 
k Ústeckému kraji, najdete 
místa, která rád navštěvu-
jete?

Můj vztah k Ústeckému kraji 
je nejvřelejší, jak jen může být. 
Narodil jsem se tu, prožil jsem 
zde většinu svého dosavadního 

se narodil 27. září 1987 v Ústí nad 
Labem. Krátce po narození se s rodiči 
přestěhoval do Chomutova, kde prožil 
velkou část života. Rád běhá, věnuje 
se psaní, rodině i psovi. Jeho prvotina 
nazvaná Chaloupky je příběhem 
o lidech z již zaniklých obcí v Krušných 
horách. Pracuje jako manažer ve 
strojírenství, od roku 2018 je ženatý 
a s manželkou žije v Chodově. 

Štěpán Javůrek

P R O F I L

života. V Ústí nad Labem žije 
moje babička, v Chomutově ro-
diče, v Kadani žil můj děda, já 
sám jsem dlouho žil v Jirkově. 
Mohl bych pokračovat, ale sta-
čí, když zopakuji, že je to můj 
rodný kraj. Tím je vše řečeno. 

Vracíte se na sever Čech? 
Máte tu kromě rodiny i přá-
tele?

Vracím se často. Žiji sice už 
dlouho jinde, ale když jede-
te k mámě a tátovi, pořád je to 
vlastně cesta domů. Mám tady 
stále také pár přátel, se který-
mi se vždycky rád vidím. 

Zmínili jsme Krušné hory. 
Máte tam svá oblíbená místa, 
která byste nám doporučil?

Těžko vybrat jedno mís-
to. Krušné hory jsou nádher-
né hlavně jako celek. Přírodní, 
kulturní a historií společně po-
znamenaný. Pořád v nich navíc 
objevuji něco nového. Místa, 
kde jsem třeba nikdy nebyl 
a která mě překvapují a fasci-
nují. Jsem vášnivý běžec, a tak 
se chystám v letošním roce celé 
Krušné hory proběhnout. Bě-
hem necelého týdne chci do-
běhnout z Děčína do Kraslic. 
Je to 200 kilometrů. Celou tra-
su jsem si naplánoval tak, aby 
vedla právě místy, kde jsem tře-
ba ještě nebyl. Tak se těším, že 
poznám spoustu nového. Kdy-
bych měl ale vyjmenovat přeci 
jen místa, která mám nejrad-
ši, tak okolí Měděnce, Ryžovnu 
a právě Chaloupecké údolí. 

Co děláte rád, když máte vol-
no?

Je toho opravdu hodně. Jsem 
vášnivý běžec, běhám každý 
den. Rád trávím čas doma s ro-
dinou, máme psa, se kterým je 
hodně práce, ale také hodně 
zábavy. Jinak se snažím pořád 
něco dělat, čtu, učím se jazyky, 
které jsem v mládí zanedbá-
val, chodíme na výlety do hor. 
Zkrátka pořád se něco děje.  gz

Po prvotině Chaloupky nyní pracuje na další knize. Foto: archiv ŠJ
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Třetina lidí, ke kterým vyjíždí záchranáři, má covid-19
Ústecký kraj – Už rok je Zdravot-
nická záchranná služba Ústec-
kého kraje podrobována jedné 
z největších zkoušek – pande-
mii koronaviru. Podle mluvčího 
krajských záchranářů Proko-
pa Voleníka pandemie je pro 
všechny náročná, ale na dru-
hou stranu ukázala vekou míru 
profesionality i obětavosti.

Dá se říct, že rok s pandemií 
koronaviru je pro záchranáře 
velkou zkouškou?

Pro celé zdravotnictví byl 
minulý rok velkou zkouškou. 
Začátky pandemie koronavi-
ru byly pro všechny zcela no-
vou situací. Výjezdy a práce 
v respirátorech, v ochranných 
oblecích. Také zajištění dosta-
tečného množství speciálních 
ochranných pomůcek. To vše 
pandemie stále přináší nejen 
do běžné záchranářské činnos-
ti, ale do celého zdravotnictví.

Umíte srovnat počet výjezdů 
za stejné období před covidem 
a nyní?

Stále se pohybujeme dle sta-
tistik v počtu téměř 90 tisíc 
výjezdů za rok. V roce 2020 to 

bylo 88 867 výjezdů a v roce 
rok 2019 to bylo 88 714 výjez-
dů. 

Kolik z toho jsou výjezdy 
k pacientům s koronavirem?

Výjezdy k pacientům s one-
mocněním covid-19 stále 
činí až 35 procent. To, že celý 
rok bojujeme s pandemií, 
však neznamená, že ostatní 

onemocnění nejsou. Stále za-
sahujeme u pacientů s kardio-
vaskulárním, plicním či neuro-
logickým onemocněním, také 
u vážných úrazů a dopravních 
nehod.

Jak teď vypadá běžný výjezd 
záchranné služby?

Běžné výjezdy realizujeme 
vždy minimálně v respiráto-
rech. V případě zásahu u covi-
d-pozitivního pacienta v dal-
ších ochranných pomůckách. 
Například v případě resuscita-
cí nebo zvýšené fyzické zátěže, 
při snesení pacienta vyžadující-
ho poskytování intenzivní péče 
z několika pater nebo z nepří-
stupného terénu jsou tyto vý-
jezdy pro záchranáře opravdu 
vyčerpávající.

Covid-pozitivní pacienty vozí 
běžné záchranky, nebo něja-
ké speciální?

Vzhledem k tomu, že žijeme 
v době pandemie, jsme nuce-
ni používat u covid-pozitiv-
ních pacientů, tak jak říkáte, 
„běžné“ sanitní vozy. Vždy pak 
následuje důkladná dezin-
fekce sanitního vozu a všech 

pomůcek, které záchranáři ve 
výjezdu použili.

Řekl byste, že lidé záchranku 
zneužívají?

Zneužívání nebo nadužívá-
ní je dlouhodobý problém, kte-
rý bych dnes zcela neotvíral. 
V současnosti spíše řešíme, že 
stále panuje mezi laickou veřej-
ností, zejména u seniorů nebo 
pacientů s vážným chronickým 
onemocněním, obava z pří-
padné nákazy. Své počínající 
zdravotní potíže nechají dojít 
do opravdu vážného a mnohdy 
život ohrožujícího stavu a pak 
teprve volají o pomoc. 

Umíte najít na pandemii ko-
ronaviru něco pozitivního?

To je opravdu těžká otázka, 
protože víme, jak nás pande-
mie limituje ve všech směrech. 
Co se týká všech zdravotníků 
v naší organizaci, tak se díky 
pandemii potvrdila již dlouho-
letá míra profesionality, obě-
tavosti a pracovního nasazení. 
Pandemie také ukázala na vzta-
hy, sounáležitost a lidskost. To 
je to pozitivní, co nám pande-
mie přinesla.  gz
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Muzeu chybějí návštěvníci Zámek chystá akce v zahradách 
Most – Oblastní muzeum a gale-
rie v Mostě zůstávají zavřené. 
Jeho zaměstnanci ale podle ře-
ditele Michala Soukupa nelení. 

Jak současnou situaci zvlá-
dáte? 

Stále nové jsou dvě příro-
dovědné výstavy, které zatím 
nejsou přístupné kvůli vlád-
ním opatřením – Ptačí stavitelé 
(o hnízdech) a Památné stromy 
Ústeckého kraje (doprováze-
ná stejnojmennou publikací). 
Naše knihovna nedávno uspěla 
v grantové žádosti na restauro-
vání vzácných knih a každý tý-
den připravujeme nové příspěv-
ky na facebookový profil, aby 
veřejnost byla co nejvíce infor-
mována o naší činnosti. Nová 
jsou i některá ochranná opatře-
ní v souvislosti s koronavirem 
– například povinné testování, 
které uvádíme v život. A mezi 
nepříjemné novinky patří i ně-
kolik havarijních událostí 
v provozu, které budeme muset 
rychle řešit. Jsem ale rád, že se 
například aktivně podílíme na 
administraci smluv týkajících 
se koronavirové podpory – tím 
alespoň minimálně pomáháme 
mimo rámec běžných činností 

našemu zřizovateli – Ústecké-
mu kraji. Velmi nám chybí ná-
vštěvníci, bez kterých je to tu 
jako bez života.

Dá se něco v této době plá-
novat? 

Pracujeme na přeshranič-
ních projektech (Umění pozd-
ního středověku a Hračkářský 
průmysl v Krušnohoří), dále 
na projektu Panoráma staré-
ho Mostecka (s ministerstvem 
školství) a hodně času nyní 
věnujeme inventarizaci sbí-
rek a jejich evidenci. Ekono-
mický a provozní úsek samo-
zřejmě jedou naplno, protože 
jejich úkoly nelze odložit. Před 
dokončením je páté číslo na-
šeho časopisu Pod Hněvínem 
a připravujeme i výstavy a další 
akce na dobu po skončení  
lockdownu.  dam

Děčín – V děčínském zámku 
podle jeho ředitelky Miroslavy 
Poskočilové pro nadcházející 
sezónu chystají pro návštěvní-
ky podobnou nabídku kultur-
ních akcí jako v loňském roce. 
Osvědčily se jim venkovní 
prostory v zahradách. „Nabíd-
li jsme turistům i místním di-
vákům žánrově bohatou škálu 
koncertů, divadelních předsta-
vení i alternativních inscenací 
včetně autorských čtení,“ podo-
týká ředitelka. Navázali na tra-
diční slavnosti, jako jsou slav-
nosti vína, které se budou konat 
vždy první víkend v září, velké 
historické trhy nahradili men-
šími slavnostmi v zahradách 
nebo jarmarkem s představe-
ním pro děti. Stejné zůstanou 
i tematické prohlídky k výročím 
děčínského zámku nebo dětské 
prohlídky s komtesou. Velkou 
letošní novinkou je úniková hra 
na téma rytíře z Vartenbeka, od 
které si slibují velký zájem hrá-
čů únikovek, rodin s dětmi nebo 
pracovních kolektivů. „Zámek 
Děčín má krásné terasovité za-
hrady, barokní Růžovou zahra-
du s 38 druhy růží, rádi bychom 
více programu směřovali prá-
vě do zámeckého exteriéru, již 
nyní zveme do zahrad místní 

rodiny s dět-
mi na ka-
mínkování, 
velikonoč-
ní zdobení 
nebo luště-
ní tajenky,“ 
uvádí. Stále 
lákají ná-
vštěvníky 
na unikát-
ní expozici 
časostrojů 
v půdních 
prostorách zámku, kde jsou k vi-
dění nejstarší firemní píchací 
hodiny z konce 19. st., věžové 
hodiny nebo časostroje se za-
jímavým příběhem. Zimní mě-
síce využívají pro větší údržbu 
budov i pozemků. „Pro letošní 
rok jsme ustoupili od velké-
ho historického trhu na zámku 
a zároveň prohlídky bude potře-
ba jinak plánovat s ohledem na 
nižší počet lidí ve skupině,“ říká 
ředitelka. Připravují rozšíření 
svatebních aranžmá na mírů 
svatebčanům. „Chceme je za-
vést a inspirovat v místech pro 
zámek ne tolik obvyklých, jako 
je zákoutí zámeckého rybníč-
ku, terasa s vinicí nebo zámecký 
parkán s překrásným výhledem 
na město Děčín,“dodává.  zk



Sklo: praktický, funkční, odolný, bezpečný, variabilní a fascinující materiál, který se jako moderní stavební 
prvek objevuje stále častěji v oblasti interiérového designu.

Teplická sklárna AGC je největším českým výrobcem stavebního skla. Naše dlouhodobé zkušenosti a know-how 
využíváme také v oblasti instalací interiérových skel, která dodáváme na míru - od zaměření po instalaci. 

Váš nejbližší partner pro instalaci interiérových skel – sklárna AGC v Teplicích.

AGC Flat Glass Czech, a.s., člen AGC Group, Sklářská 450, 416 74 Teplice
jiri.grepl@eu.agc.com, www.glastetik.cz
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